
Folketingets Sundhedsudvalg har den 30. juli 2009 stillet følgende spørgsmål nr. 622
(Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyggelse, som hermed besvares. Spørgs-
målet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF).

Spørgsmål nr. 622:
’Finder ministeren, at det er hensigtsmæssigt, at kommuner med 50.000 indbyggere 
ikke har deres egen vagtlægepraksis i byen?’

Svar:
Som det fremgår af mit svar på spørgsmål 621 har regionerne ansvaret for tilrettelæg-
gelsen af lægevagten, herunder for at tilrettelæggelsen sker samordnet med det øvrige 
sundhedsmæssige beredskab i vagttiden.

Jeg mener, at det er hensigtsmæssigt, at det fortsat er regionerne, der har ansvaret for og 
beslutter tilrettelæggelsen af vagtlægeordningerne på baggrund af lokale muligheder og 
behov. Som led i denne tilrettelæggelse, som i øvrigt sker i samarbejde med lægerne og 
med kommunerne, skal patientunderlag for og den geografiske placering af lægevagts-
konsultationerne fastlægges. 

Jeg skal i øvrigt henvise til mit tidligere svar af 28. juli 2009 på spørgsmål 578 fra Fol-
ketingets Sundhedsudvalg vedrørende tilrettelæggelsen af vagtlægeordningerne i lan-
dets 5 regioner. 

Endelig kan jeg oplyse, at jeg i forlængelse af den aktuelle diskussion af vagtlægeord-
ningen har anmodet Sundhedsstyrelsen om at vurdere kvaliteten af vagtlægeordningen.

Med venlig hilsen
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